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Liška: Vláda ztratila mandát k přípravě vysokoškolského
zákona

Praha 26. března 2009 (ČTK), autor: Štěpán Pellar hha hj pba
Ministr Ondřej Liška (SZ) se domnívá, že vláda po úterním vyslovení nedůvěry ztratila mandát k přípravě
vysokoškolského zákona. Novinářům dnes oznámil, že požádal premiéra Mirka Topolánka (ODS), aby zrušil termín
předložení návrhu zákona o terciárním vzdělávání. Věcný záměr zákona měl být hotov do července, dosavadní výsledky
chce Liška zveřejnit počátkem dubna. K přerušení práce na přípravě zákona dnes Lišku vyzval rektor Univerzity Karlovy
Václav Hampl.
"Zaznamenal jsem zprávu, že mi pan rektor poslal nějaký dopis, ve kterém mě k tomuto vyzval. Já jsem žádný dopis
neobdržel a i bez knížecí rady pana rektora Hampla jsem hned poté, co byla vládě vyslovena nedůvěra, se sešel s
premiérem Topolánkem a požádal ho o zrušení termínu předložení reformy terciárního vzdělávání," řekl Liška. Po jednání
vlády pak ČTK textovou zprávou oznámil, že "výsledek dosavadních debat s akademickou reprezentací nad návrhem
věcného záměru zákona bude zveřejněn počátkem dubna".
Podle vlastních slov teď přemýšlí nad tím, jak projekty, které považuje za klíčové a velmi dobře připravené, "nenechat
smést ze stolu tím, kdo přijde po mně, ale jak je připravit k předání do takové podoby, aby se v nich dalo co nejlépe
pokračovat".
Hampl dnes novinářům řekl, že ministerstvo školství by mělo přípravu vysokoškolského zákona přerušit. Důvodem
je podle něj to, že návrh postrádá koncept a ministerstvo není schopno o něm vést s univerzitami diskusi. Výzvu s
přerušením ministrovi poslal údajně v pondělí.
Podle Hampla přípravu normy provázejí nejasná koncepce, vnitřní rozpornost, absence jakýchkoliv nosných myšlenek,
chybějí také analýzy důsledků předpokládaných změn. Ministerstvo školství se prý pokouší utajovat materiály či je
předkládat až na jednání, čímž prý znemožňuje konzultantům z České konference rektorů a Rady vysokých škol připravit
se na debatu. "Myslím si, že situace dospěla opravdu do takového stádia, kdy není vyhnutí než ty práce zastavit a vrátit
se k základům," řekl Hampl.
Ministerstvo podle Hampla rovněž vydává zavádějící tiskové zprávy. "Hrozně při té přípravě věcného záměru narážíme
na to, že nemáme za sebou diskusi. A konsenzus nad tím, co že je tedy doopravdy špatně na českém terciárním
vzdělávání a co jsou ty fundamentální věci, které je potřeba opravit a jakým způsobem je opravit," vysvětlil Hampl.
"Pokud by ten proces měl stejným způsobem pokračovat, tak první, co asi budu nucen udělat, je opustit tu konzultační
skupinu, protože nechci, aby moje účast v ní byla interpretována, jako že Univerzita Karlova připravuje nějaké takovéto
návrhy," dodal Hampl.
Znepokojení nad tím, jak dosud pokračovala příprava zákona o vysokých školách, tento týden vyjádřili i děkani
filozofických fakult. Vyzvali ministerstvo k debatě o smyslu, principech a cílech reformy.


